



Université Catholique de Bukavu

Relations extérieures et Communication

<https://ucbukavu.ac.cd/> – Super Lacus Ac Montes Splendens

02 Bugabo, Avenue de la Mission, Commune de Kadutu, Ville de Bukavu
REPUBLIQUE DEMOCRATIQUE DU CONGO



Scan the QR code or Ctrl+click on the icon below to view our videos.



MISE AU POINT SUR LES SITUATIONS SANITAIRE ET SECURITAIRE LOCALES N°010 – 31 MAI 2020

SITUATION SECURITAIRE

La situation sécuritaire est relativement calme dans la Ville de Bukavu. En Commune d'Ibanda, une personne a été blessée au cours d'une attaque d'hommes armés sur avenue Cercle Hippique et un policier a été tué et brûlé après avoir tiré sur un habitant au quartier Panzi. Un corps sans vie d'un homme d'environ 40 ans a été découvert au marché Beach Muhanzi en Commune de Kadutu et d'un homme d'environ 60 ans a été retrouvé sur avenue Lukoma en Commune de Bagira. Une personne morte, trois autres blessées et des maisons incendiées dans des affrontements entre deux groupes ethniques à Bunyakiri et cinq présumés miliciens CNRD ont été tués par les FARDC à Ziralo, en territoire de Kalehe. Le Général autoproclamé Kahasha Muheshe s'est rendu aux FARDC avec 120 éléments et 780 munitions.

SITUATION SANITAIRE

Depuis la déclaration en RD Congo de la pandémie de la Covid-19 au 10 mars 2020, le cumul des cas positifs est de 3049 avec 72 décès et 448 guérisons. La province du Sud-Kivu en a déjà enregistré 28 cas dont 3 guérisons et zéro décès. Après la décharge du dernier malade d'Ebola pris en charge à Beni (Nord-Kivu), le pays n'a enregistré aucun nouveau cas.

UPDATE ON LOCAL HEALTH AND SAFETY STATUS N°010 – 31 MAY 2020

SECURITY STATUS

The security status in Bukavu City is relatively calm. In Ibanda District, one person was injured during an attack by armed men on Cercle Hippique Avenue and a police officer was killed and burned after shooting a resident in Panzi quarter. A lifeless body of a man in his forties was found at Beach Muhanzi market in Kadutu District and another of a 60-year-old man was found on Lukoma Avenue in Bagira District. One person killed, three others injured and houses burnt down in clashes between two ethnic groups in Bunyakiri and five alleged CNRD militiamen were killed by the National Defense Forces (FARDC) in Ziralo village, in Kalehe territory. Self-proclaimed General Kahasha Muheshe surrendered to the National Army with 120 men and 780 ammunitions.

HEALTH STATUS

Since the Coronavirus pandemic was declared on March 10, 2020 in DRC, the tally of positive cases is 3049 with 72 deaths and 448 recoveries. The South Kivu province has already recorded 28 cases with 3 recoveries and zero death. After the discharge of the last Ebola patient from Beni treatment center (North Kivu), the country recorded no new cases.

STATUS OF BUKAVU CITY (15 to 31 May 2020)

Menace	Status	Vulnerability
Security		
Armed robbery	1 case	
Killing	3 cases	
Health		
Ebola	0 case	
Covid-19	28 cases	



■	Large/Likely
■	Moderate/Possible
■	Limited/Unlikely
■	None

Mitigation method

Security: Be careful, always keep supervisors and UCB members informed of your movements in and out of the City. Avoid an accommodation in districts declared inappropriate. Ask for advices if necessary.

Health: Follow the WHO's (<https://www.who.int/fr/emergencies/diseases/novel-coronavirus-2019>) and Ministry of Health prevention measures concerning Ebola Virus and Covid-19 diseases. Please find here (<https://ucbukavu.ac.cd/wp-content/uploads/2020/05/Avis-nume%CC%81ro4-Covid-19-UCB-HPGRB.pdf>) the UCB-HPGRB information and recommendation message concerning Covid-19 in South Kivu Province.

Population of Bukavu: 980 266.4 inhabitants (2020)

Geographical coordinates

UCB Bugabo's campus 2° 30' 03" S and 28° 50' 57" E; **Walungu** 2°42'30"S and 28°38'51"E (45km from Bukavu); **Kabare** 2°27'55"S and 28°49'02"E (9.4 km from Bukavu); **Kalehe** 2° 05' 49" S and 28° 54' 17" E (69 km from Bukavu); **Uvira** 3° 22' 21" S and 29° 08' 41" E (131 km from Bukavu)